
Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

 

 

 

 

 

За повідомленнями  

друкованих та інтернет-ЗМІ, телебачення і радіомовлення 

14  січня  2014 р., вівторок 

 

ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

Держава не може жити без бюджету  Анна Шевченко, "Голос України" .....................3 

Глава парламенту нагадав, що пленарний тиждень з 14 по 17 січня згідно з календарним 
планом є завершальним у роботі третьої сесії Верховної Ради. «Цей тиждень є 
відповідальним», — підкреслив В.Рибак, наголосивши, що парламенту належить ухвалити 
закон про Державний бюджет України на 2014 рік. 

Больше всем надо  Наталья Непряхина, "КоммерсантЪ" (Украина)...........................4 

В Верховной Раде начался процесс рассмотрения депутатских поправок к проекту 
государственного бюджета. Всего депутаты предложили более 3 тыс. правок. Если учесть все 
эти предложения, то доходная часть главного финансового документа страны должна быть 
увеличена почти вдвое. Впрочем, руководство бюджетного комитета намерено согласовать 
внесение всех поправок уже сегодня. В оппозиции отмечают, что окончательная версия 
проекта бюджета-2014 будет лишь незначительно отличаться от правительственного варианта. 

Украинские чиновники включили режим экономии  Екатерина Стулень, 

Ирина Касьянова, «Вести» ...............................................................................................6 

На днях в Кабмине утвердили постановление о приостановлении командировок за границу 
госслужащим. Правда, в этот список не входят дипломаты, а также те чиновники, кто получил 
добро на командировку в Кабмине или от Председателя ВР (или же, к примеру, от главы 
МВД, если это поездка милиционеров). 

Пришел, увидел, предъявил  Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина)...............................8 

Вчера лидеры депутатских фракций не смогли договориться по ключевому вопросу — 
разблокированию трибуны Верховной Рады. В оппозиции выдвинули Партии регионов новые 
требования — отставку главы МВД В.Захарченко и отчет в Раде Генпрокурора В.Пшонки о 
ситуации с арестами участников массовых акций протеста. В Партии регионов планируют 
продолжить консультации во вторник, однако еще вчера обвинили оппонентов в действиях, 
"направленных на распад государства". 

Что будет, если госбюджет-2014 не примут до февраля  Елена Галаджий, 

"Комсомольская правда  в Украине" ................................................................................9 

После новогодних праздников народные депутаты вернулись к работе без огонька в глазах. На 
согласительный совет парламентарии шли неуверенной походкой. Комментарии журналистам 
давали неохотно. Очевидно, знали, что дело не заладится.  

Протести: криза чи «нова хвиля»?  Іван Капсамун, «День» ......................................10 

Влада в цей час обрала цілком прийнятну для себе тактику ігнорування, не реагуючи на жодні 
вимоги Євромайдану, як і на тих, хто там стоїть. А якщо і реагує, то лише в тих випадках, 
коли цього уникнути просто неможливо. Не забуває вона і про застосування тиску і сили щодо 

ВВЕЕРРХХООВВННАА  РРААДДАА  УУККРРААЇЇННИИ  УУ  ДДЗЗЕЕРРККААЛЛІІ  ЗЗММІІ::  

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

2 

активістів акцій протесту. Подібна поведінка поступово тушить енергію Майдану і посилює 
зневіру, особливо на тлі слабкості самої опозиції. 

ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Арсений Яценюк призвал Гриценко сложить депутатский мандат  Сегодня.ua...13 

Об этом А.Яценюк заявил в Верховной Раде: "Фракция благодарна Гриценко за его 
решение. Ослепленные собственными амбициями очень мешают командной работе. 
Следующим шагом должен быть сложенный мандат". 

Більшість готова виконати одну з вимог опозиції  Українська правда ...................13 

"Я можу говорити про питання, за яке відповідає комітет, який я очолюю. Питання ТСК 
внесено до порядку денного, і я навіть зранку підготував виступ з цього приводу. Однак 
засідання чомусь знову не розпочинається", - розповів В.Макеєнко. 

Самый полезный депутат Партии Регионов  Новости Украины-From-UA .............14 

За всей этой мишурой новостей о жизни народной артистки можно и не вспомнить, что 
Т.Повалий уже год как депутат Верховной Рады. Но кажется, ничего в жизни певицы не 
изменилось – те же концерты, те же клипы и песни. Однако должность парламентария все-
таки не хобби, а работа.Так что за этот год сделала Таисия Николаевна в качестве делегата 
интересов народа? 

БЛОГИ 

Володимир Литвин: «Останні події підтверджують очевидне…»  facebook ..........16 

Те, що сьогодні коїться, включаючи різного роду походи й пробіги та відсутність реакції на 
них, небажання рахуватися з причинами невдоволення людей – не що інше, як заохочування 
на поглиблення антагонізму. 

Анатолій Гриценко: «Рішення про вихід із фракції не було простим»  glavkom ...17 

«У зв'язку з неможливістю впливати на рішення, що приймаються фракцією ВО 
«Батьківщина», заявляю про вихід із фракції ВО «Батьківщина». 

Олександр Бригинець: «Подано позов до суду на руйнівників пам’ятки 

Львова – Народної лічниці»  liga.net ...........................................................................17 

Зараз руйнація призупинена, але головна вимога, яка є в позові - це відновлення відповідачами 
споруд до стану, в якому вона перебувала до руйнування (до 10 січня 2014 року). Я 
сподіваюся завдяки активності громади, суд винесе рішення про їх поновлення. 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

Депутаты постараются принять на этой неделе Бюджет-2014  Интер, 

Подробности ...................................................................................................................18 

У четвер парламент налаштований ухвалити головний кошторис цього року  

УТ-1, Підсумки дня ..........................................................................................................20 

У Маріїнському парку біля Верховної Ради відновили мітинг прихильники 

влади  УТ-1, Новини........................................................................................................20 

Геннадій Москаль: «У влади немає інших аргументів для розмови, крім 

ультиматуму зброї»  Радіо Свобода, Свобода сьогодні...............................................21 

 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

3 

Друковані видання 

Держава не може жити без бюджету  
Анна Шевченко, "Голос України" 

Головним питанням нинішнього пленарного тижня в парламенті, який буде останнім у 
роботі третьої сесії Верховної Ради сьомого скликання, безумовно, стане розгляд закону про 
Державний бюджет України на 2014 рік. 

До бюджетного комітету вже надійшло понад три тисячі поправок від депутатів до 
законопроекту на суму близько 750 мільярдів гривень. Проект державного кошторису планують 
винести на розгляд сесійної зали у четвер, 16 січня. Це передбачає і ухвалена наприкінці 
минулого року постанова парламенту. Однак опозиція продовжує наполягати на своїх 
політичних вимогах і у разі їх невиконання погрожує блокувати законотворчу роботу. 

Голова Верховної Ради Володимир Рибак розпочав погоджувальну раду без участі 
лідерів опозиційних фракцій. «У нас депутати розриваються між Майданом і вищим 
законодавчим органом», — сказав він. 

Глава парламенту нагадав, що пленарний тиждень з 14 по 17 січня згідно з календарним 
планом є завершальним у роботі третьої сесії Верховної Ради. «Цей тиждень є відповідальним», 
— підкреслив В. Рибак, наголосивши, що парламенту належить ухвалити закон про Державний 
бюджет України на 2014 рік. Згідно з постановою, прийнятою конституційною більшістю 
парламенту, до 8 січня народні депутати та комітети і фракції мали внести пропозиції до 
законопроекту про держбюджет-2014, а бюджетний комітет мав ці пропозиції доопрацювати, 
щоб 16 січня парламент міг ухвалити держбюджет-2014 одразу в першому, другому читаннях 
та в цілому. 

За десять хвилин на засідання погоджувальної ради прийшли представники опозиції — 
керівники фракцій Віталій Кличко («УДАР»), Олег Тягнибок («Свобода») і заступник голови 
фракції «Батьківщина» Андрій Іванчук. Вони заявили, що не братимуть участі у засіданні 
погоджувальної ради, але оприлюднили низку політичних вимог. 

Лідер фракції «УДАР» Віталій Кличко заявив, що опозиція вимагає негайної відставки 
міністра внутрішніх справ Віталія Захарченка, ліквідації спецпідрозділу «Беркут» і створення в 
парламенті Тимчасової слідчої комісії щодо надмірного застосування сили з боку 
правоохоронців щодо мирних активістів Євромайдану. Кличко також виступив із вимогою 
заслухати у Верховній Раді Генерального прокурора України Віктора Пшонку зі звітом, чому не 
виконується закон про припинення переслідувань учасників мирних акцій. Опозиція, за 
словами Кличка, також і надалі вимагає відставки уряду Азарова. 

«Якщо наші вимоги, які є давно незмінними, виконані не будуть — Верховна Рада не 
працюватиме у звичному режимі», — заявив Кличко. 

Лідер «Свободи» Олег Тягнибок наголосив: «Зараз крок є за вами, влада повинна 
відповідним чином відреагувати на вимоги, які ми представляємо». 

Після цього представники опозиції залишили засідання погоджувальної ради, але воно 
тривало. 

Голова Верховної Ради Володимир Рибак повідомив, що до розкладу засідань 
парламенту включено 85 питань. Головне питання — прийняти бюджет держави на 2014 рік, 
підкреслив він. Глава парламенту також запропонував у 2014 році в держбюджеті передбачити 
кошти для НАНУ для створення нової інформаційної системи голосування «Рада-3» у 
парламенті. 

Окрім того, депутати цього тижня пропонують розглянути проект постанови про 
календарний план проведення четвертої сесії Верховної Ради сьомого скликання, а також 
проекти законів про чисельність Збройних сил на 2013 і 2014 роки, про ратифікацію низки 
міжнародних угод, ухвалити низку постанов про призначення місцевих виборів. Однак Комітет 
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з питань національної безпеки та оборони запропонував прийняти закон про чисельність 
Збройних сил лише в першому читанні, а не в цілому, оскільки проектом передбачається 
суттєво скоротити фінансування армії. Голова комітету Володимир Литвин висловив думку, що 
через скорочення фінансування Збройних сил ідея переходу на контрактну армію не зможе бути 
реалізована. Фракція Партії регіонів також запропонувала відкласти розгляд цього 
законопроекту. 

Лідер фракції Партії регіонів Олександр Єфремов висловив переконання, що 
держбюджет-2014 має бути прийнятий парламентом нинішнього пленарного тижня. Він 
висловив подив позицією лідерів опозиційних фракцій, котрі наприкінці року стверджували, що 
не можна приймати бюджет одразу в першому читанні та в цілому, треба дати депутатам змогу 
внести свої пропозиції до урядового законопроекту, доопрацювати бюджет, а нині 
відмовляються брати участь у бюджетному процесі. 

«Опозиція робить усе для розвалу нашої держави», — заявив Єфремов і наголосив, що 
фракція Партії регіонів робитиме все можливе, щоб закони, які необхідні нашій державі, 
приймалися вчасно і якісно. 

Також Партія регіонів запропонувала відкласти розгляд урядового законопроекту про 
природні монополії, водночас у четвер розглянути проект закону, який попередить фіктивне 
банкрутство енергетичних підприємств. 

Лідер фракції КПУ Петро Симоненко на погоджувальній раді заявив, що є 
неприпустимим руйнування пам’ятників героям Великої Вітчизняної війни. Останній факт 
такого руйнування нещодавно трапився на Львівщині. 

Фракція КПУ запропонувала прийняти проект закону, яким передбачається 
запровадження кримінальної відповідальності (на термін до п’яти років) за руйнування 
пам’ятників героям Великої Вітчизняної війни. Комуністи також пропонують прийняти закон 
про внесення змін до Кримінального кодексу України щодо посилення відповідальності за 
пропаганду фашизму, скасувати додаткові субвенції для західних областей, які спрямовуються 
на доплати колишнім воїнам УПА, передбачити в держбюджеті-2014 шість мільярдів гривень 
на компенсаційні виплати вкладникам колишнього Ощадбанку СРСР. 

Перший віце-прем’єр- міністр Сергій Арбузов повідомив, що на розгляд парламенту 
нинішнього тижня урядом внесено понад 30 законопроектів, серед яких найважливішим є 
проект закону про держбюджет-2014. Низка законопроектів спрямована на розвиток соціальної 
сфери, захисту прав інвесторів, вдосконалення податкової та митної політики, національної 
безпеки та оборони, ратифікації міжнародних угод. 

Голова Комітету з питань бюджету Євген Геллєр повідомив, що до комітету надійшло 
понад три тисячі пропозицій від народних депутатів на суму близько 750 мільярдів гривень. За 
його словами, у середу бюджетний комітет розгляне законопроект про держбюджет-2014 і до 
10 години 16 січня подасть на розгляд Верховної Ради. Водночас Є. Геллєр наголосив, що таке 
величезне збільшення видатків державного кошторису, як пропонують депутати, призведе до 
його розбалансування. 

Насамкінець Голова Верховної Ради запевнив, що готовий буде винести на розгляд 
парламенту проект постанови про створення ТСК, на якій наполягає опозиція, однак такого 
проекту наразі не подано. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=310904 

Больше всем надо  

Наталья Непряхина, "КоммерсантЪ" (Украина) 

В распоряжении "Ъ" оказалась предварительная таблица депутатских правок к 
законопроекту N3000 "О госбюджете на 2014 год". Напомним, правительство подало проект 
главного финансового документа страны в сентябре, но председатель Верховной рады 
Владимир Рыбак отправил его на доработку. Новый проект был подан только 19 декабря, после 
переговоров с Россией о выделении кредита в $15 млрд и снижении цены газа. Тогда была 
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утверждена специальная процедура утверждения бюджета, согласно которой все правки 
должны были быть поданы до 8 января. 

По словам главы комитета Верховной Рады по вопросам бюджета Евгения Геллера, 
поступило более 3 тыс. поправок, на реализацию которых необходимо около 750 млрд грн. Эта 
сумма вдвое превышает доходную часть правительственного проекта (392,4 млрд грн). Глава 
фракции ПР Александр Ефремов не исключил, что бюджет будет принят без учета 
предложений народных депутатов, так как сбалансировать его будет невозможно. 

Сегодня на 12.00 запланировано заседание заместителей главы бюджетного комитета и 
глав подкомитетов, на котором депутаты намерены согласовать позицию о поддержке поправок 
к проекту бюджета. Согласно таблице предложений, депутаты настаивают как на увеличении 
доходов общего фонда госбюджета — максимальный рост на 17,83 млрд грн, так и на их 
сокращении на 2,6 млрд грн. Такая же ситуация и по расходной части. Внесена поправка о 
снижении уровня госдолга на 14,5 млрд грн, до 565,55 млрд грн. 

Депутаты считают необходимым расширить количество проектов, финансируемых за 
счет госгарантий (правительство предложило ограничить расходы на эти цели 50 млрд грн). В 
частности, Владимир Яворивский ("Батькивщина") настаивает на строительстве линии 
метрополитена в Киеве в направлении жилмассива "Выгуровщина-Троещина". При этом в 
Компартии хотят усилить контроль за целевым использованием кредитов под гарантии 
государства и ежеквартально информировать парламент о предоставлении таких средств. Как 
оппозиционеры, так и представители большинства считают необходимым исключить из 
доходов общего фонда госбюджета сбор на развитие виноградарства, садоводства и 
хмелеводства и снова направлять эти средства в спецфонд. Предложено также увеличить 
количество программ, которые бы финансировались за счет средств спецфонда. 

Подана поправка о сокращении расходов силовых структур вдвое 

Представители оппозиции предлагают лишить правительство права выпускать в 2014 
году финансовые казначейские векселя для погашения задолженности по возмещению разницы 
в тарифах на теплоснабжение. А Юрий Шаповалов (ПР) настаивает на списании долгов 
местных органов власти по среднесрочным займам, которые они "вынуждены были получать 
из-за просчетов Минфина". По данным Ассоциации городов, этот объем составляет 4,7 млрд 
грн. По словам главы подкомитета по вопросам местных бюджетов Константина Павлова 
(Партия регионов), основным направлением должна стать поддержка местных бюджетов: "Они 
должны иметь больший люфт для финансирования региональных и местных программ". 

Многие депутатские поправки имеют социальную направленность, в частности, 
предлагается значительно увеличить прожиточный минимум и минимальную зарплату. Андрей 
Павловский ("Батькивщина"), в частности, предлагает с 1 января установить их в размере 2400 
грн и повысить до конца года еще на 360 грн. В правительственном проекте предложено 
повысить их размер в октябре до 1301 грн. Его коллега по фракции Людмила Денисова 
предлагает более умеренный рост — на 179 грн с 1 декабря, до 1446 грн. Лариса Байдюк (КПУ) 
считает, что Кабмин должен обеспечить увеличение зарплаты до уровня реальной стоимости 
рабочей силы с учетом налога на доходы физлиц и семейной нагрузки. В Компартии также 
предлагают в 2014 году обеспечить разовые выплаты ветеранам и инвалидам войны, узникам 
концлагерей — повысить с 6643 до 9490 грн, участникам боевых действий — до 4745 грн. "Я 
буду поддерживать реальные социальные инициативы, особенно мне больно за детей войны, и 
по ним бы хотелось увеличить выплаты",— говорит глава подкомитета по вопросам расходов 
Александр Пресман (ПР). 

Предлагают депутаты ввести и прогрессивную шкалу налогообложения доходов физлиц, 
снизив ставку с 15 до 13% для доходов в объеме не более двух МЗ (2436 грн). При доходах до 
12,180 тыс. грн —15%, до 18,270 тыс. грн —17%, до 36,540 тыс. грн —20% и свыше этого —
30%. Напомним, что подобный механизм предлагали и в Миндоходов, однако проект дальше 
министерства так и не пошел. Сейчас повышенная ставка в 17% применяется к доходам, 
превышающим десятикратный размер МЗ.  
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Экономить государственные деньги в парламенте предлагают за счет сокращения на 
40% количества легковых автомобилей, которые обслуживают госорганы. После продажи их на 
аукционе вырученные средства должны быть направлены в бюджет. Кроме того, есть норма о 
запрете высшим должностным лицам пользоваться чартерными авиаперевозками за счет 
госсредств. Как и обещали в оппозиции, подана поправка о сокращении расходов на 
содержание силовых структур: МВД —вдвое, до 9,2 млрд грн, Генпрокуратуры —с 3,2 млрд 
грн до 1,2-1,6 млрд грн (три предложения по сокращению). В то же время комитет по вопросам 
верховенства права и правосудия настаивает на увеличении финансирования судов. А ряд 
депутатов Партии регионов просят повысить на 60 млн грн финансирование по программе 
осуществления законодательной деятельности и на 20 млн грн — на поддержку санаторно-
курортного комплекса Верховной Рады. "Предложения по силовикам я однозначно не 
поддерживаю, потому что мы все видим, что им сейчас финансирование необходимо. А с 
предложением об увеличении расходов на суды я не согласен",— говорит Пресман. Константин 
Павлов считает, что все правки должны быть рассмотрены, так как в проекте "наряду с PR-
предложениями" есть еще и принципиальные изменения. "Принципиальные для меня те, 
которые касаются социального пакета",— уточняет он. 

В то же время его коллега по комитету Павел Ризаненко (УДАР) уверен, что 
большинство правок даже не пройдут комитет, а тем более не найдут поддержки в сессионном 
зале. "Ни парламент, ни комитет не являются самостоятельными. А я подал предложения чисто 
из морально-этических соображений, чтобы совесть была чиста. Суть их сводится к тому, 
чтобы сократить на 10-30% расходы на содержание госаппарата и направить их на 
соцподдержку",— рассказывает депутат. Олег Медуница ("Батькивщина") не исключает, что 
проект бюджета лишь незначительно будет отличаться от поданной правительством версии. "С 
нами никто не хочет разговаривать. В 16.00 в среду заседание бюджетного комитета, а в 10.00 в 
четверг уже хотят принимать бюджет",— резюмирует он. 

http://www.kommersant.ua/doc/2383268 

Украинские чиновники включили режим экономии  

Екатерина Стулень, Ирина Касьянова, «Вести»  

Украинским чиновникам в этом году придется несладко — Кабмин закрыл для них 
заграницу, решив сэкономить на командировках. В министерствах также придумали экономить 
на бумаге, а в некоторых мэриях пересаживают своих работников с авто на ... служебные 
велосипеды. 

ЗАКРЫЛИ ГРАНИЦУ ЧИНОВНИКАМ И СТУДЕНТАМ. На днях в Кабмине утвердили 
постановление о приостановлении командировок за границу госслужащим. Правда, в этот 
список не входят дипломаты, а также те чиновники, кто получил добро на командировку в 
Кабмине или от Председателя ВР (или же, к примеру, от главы МВД, если это поездка 
милиционеров). "Также есть пункт, предполагающий оптимизировать расходы, если сократить 
количество членов делегации, снизить класс отеля и летать экономклассом, — объясняют в 
пресс-службе Кабмина. — Но это будет решаться в отдельном случае". 

Например, если командировка срочная, а билеты есть только в бизнес-класс, то поездку 
не отменят. Впрочем, нардепы говорят, что и так летают в "экономе", живут не в шибко 
шикарных отелях, а за лучшие условия доплачивают из своего кармана. "Нужно "порезать" 
льготы депутатов. На неделе поднимем этот вопрос, — говорит регионал Владимир Олийнык. 
— К примеру, считаю, что депутату достаточно и одного оклада (сейчас нардеп на 
оздоровление получает двойную зарплату), а также нужно перестать компенсировать аренду 
квартир иногородним". 

В министерствах, наоборот, жалуются, что загранпоездки им и не снились. "Такие 
командировки бывают очень редко. Да и те в основном — за счет принимающей стороны", — 
сказал нам один из работников Минсоцполитики. 

Кстати, постановление Кабмина лишает зарубежных командировок и работников 
научной сферы и даже студентов. "К нам поступило уже много просьб от вузов по этому 
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поводу. Мы будем настаивать, чтобы в документе четче указали категории, кто может выезжать 
за границу по работе, чтобы научная работа не страдала от этого", — говорят в 
Минобразования. 

В РАДЕ – КОВРОВЫЕ ДОРОЖКИ Б\У. В Раде пока ждут принятия бюджета, мол, тогда 
и определят, на чем экономить. "Наш отдел проводит протокольные мероприятия — мы 
размещаем и провожаем делегации. Здесь вроде и не на чем экономить. Если управление по 
межпарламентским связям сократит план командировок - будем ездить меньше", — рассказал 
завотделом хозобеспечения Сергей Маслевский. 

Хотя наш источник в аппарате Рады говорит, что рассматривается вопрос об экономии 
на ремонте: "Летом мы провели небольшой ремонт в админздании и некоторых комитетах на 
1,5 млн грн, хотя потребность была в 10 раз больше. Скорее всего, откажемся от ремонта 
мраморной облицовки стен, лепнины и колонн. И пока не будем менять устаревшие ковровые 
дорожки — те, что поновее, постелем вместо затертых". 

В МАШИНЕ ЕЗДЯТ ПО ТРОЕ. А еще чиновники активно переходят на электронный 
документооборот. Это и бумагу экономит, и ускоряет работу. "К примеру, отмена бумажного 
свидетельства плательщика единого налога экономит бланки отчетности, — рассказал нам 
глава пресс-службы Миндоходов Андрей Соколов. — Кроме того, мы экономим энергоресурсы 
внутри министерства — вплоть до того, что мониторы компьютеров гаснут, если в течение 10 
минут ими не пользовались. Также мы установили энергосберегающие лампы". 

А милиционеров, например, в последние годы не пускают в командировку по одному. 
"Есть правило, чтобы в машине было не меньше трех человек. Если едет кто-то в командировку 
по стране, то находим еще коллег, которым тоже нужно туда же или в соседнюю область", — 
говорит начальник пресс-службы МВД Сергей Бурлаков. 

ЛАМПОЧКИ ЗА СВОЙ СЧЕТ. Жалуются на суровые времена и в столичной мэрии. 
Замглавы КГГА Михаил Кучук нам сказал, что мэрия давно экономит на загранкомандировках: 
"Я за три года ни разу никуда не ездил. Стараемся без нужды не использовать и служебные 
авто". 

А замглавы КГГА Руслан Крамаренко, говорят его чиновники, даже покупает за свой 
счет лампочки в мэрию! "У нас в приемной такие люстры, где по 28 лампочек, Крамаренко 
покупает и нам, и себе", — рассказали в его приемной. 

Также в мэрии прикупили умные батареи отопления. "Они оборудованы датчиками 
движения и усиленно обогревают, только если кто-то рядом, а в другое время работают в 
минимальном режиме. Количество служебных авто сократили, как и лимит на расход топлива, 
часть руководителей покупает бензин за свой счет", — перечисляет одна из сотрудниц мэрии. 

Экономят и на связи. "Корпоративные номера мобильной связи есть только у замов 
главы КГГА и директоров департаментов. Бумагу давно покупаем сами, поскольку по заявке 
нам выдают одну пачку на три месяца. Кроме того, документы внутреннего пользования 
печатаем на обратной стороне использованных документов", — добавила она. 

ЭНЕРГО-МЕНЕДЖЕРЫ. Для оптимизации использования электроэнергии чиновники 
даже придумали специальную должность — энергоменеджер. Такой человек появился во 
львовской мэрии. "Он отвечает, чтобы электро- и теплоэнергия не расходовалась впустую. Он 
смотрит не только за зданием мэрии, но и за коммунальными помещениями (школы, детсады) 
— к примеру, установка сберегающих теплоокон или проводит разъяснительную работу, чтобы 
закрывали двери в подъезд или уменьшали обогрев батарей, если на улице тепло", — говорит 
директор департамента администрации львовского мэра Андрей Москаленко. 

Более того, по его словам, некоторые работники мэрии пересели на велосипеды: "У нас 
есть два дежурных велосипеда, мы можем брать их, если нужно по городу куда-то поехать по 
работе". 

http://vesti.ua/strana/32771-na-jetoj-nedele-v-rade-vozmutsja-rezat-lgoty-nardepam 
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Пришел, увидел, предъявил  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Открыв заседание согласительного совета лидеров депутатских фракций и глав 
парламентских комитетов, председатель Верховной Рады Владимир Рыбак сообщил, что 
главным событием текущей пленарной недели станет принятие закона о госбюджете на 2014 
год. "До 8 января народные депутаты должны были подать свои предложения, чтобы комитет 
мог их обработать и 16 января парламент мог принять госбюджет в целом",— сказал господин 
Рыбак, напомнив, что текущая пленарная неделя — последняя в графике работы третьей 
сессии. Согласно календарному плану, следующая сессия начнется 9 февраля. 

Спокойный ход заседания нарушили представители оппозиции — они вошли в зал с 
опозданием и, встав у стола спикера, огласили свои требования. 

— Мы настаиваем на отставке главы МВД Виталия Захарченко и расформировании 
спецподразделения МВД "Беркут", а также требуем отставки правительства,— заявил глава 
фракции УДАР Виталий Кличко. 

Среди условий оппозиции также были названы: создание временной следственной 
комиссии Рады по расследованию обстоятельств избиения сотрудниками МВД участников 
акций протеста и отчет в парламенте генерального прокурора Виктора Пшонки. 

— Мы требуем, чтобы генпрокурор Пшонка пришел и ответил, почему закон, который 
мы приняли,— об амнистии участников массовых акций протеста — не выполняется! — 
негодовал господин Кличко, пообещав заблокировать трибуну в случае невыполнения этих 
требований. 

— Мы надеемся, что ваша реакция последует немедленно! Иначе ситуация в парламенте 
приведет к катастрофическим последствиям! — пригрозил глава фракции "Свобода" Олег 
Тягныбок, после чего представители оппозиции вышли из зала. 

Председатель фракции Партии регионов (ПР) Александр Ефремов заявил, что его 
разочаровали требования оппозиции. 

— Отставка Виталия Захарченко и расформирование "Беркута" — наша фракция не 
может с этим согласиться в стране, где происходят захваты органов государственной власти! А 
что касается ВСК, то парламент должен работать, а не заниматься паломничеством! — 
негодовал господин Ефремов. 

По его словам, представители ПР еще в декабре прошлого года предупреждали 
оппозицию, что закон об амнистии "не будет работать". "Мне кажется, наши коллеги 
сознательно делают все для распада государства",— считает глава фракции Партии регионов. 

Несмотря на планы оппозиции, в ПР рассчитывают, что закон о госбюджете будет 
принят при помощи представителей Компартии и внефракционных депутатов. Глава фракции 
коммунистов Петр Симоненко вместо традиционной критики правительства вчера горячо 
протестовал против действий оппозиции. "Мы требуем исключить из госбюджета субвенции 
для западных областей страны на выплату пенсий членам ОУН-УПА, которые воевали на 
стороне Гитлера!" — возмущался лидер КПУ. После этого он представил большинству 
подробный список предложений к закону о госбюджете, которые касаются наполнения его 
доходной части. 

Народные депутаты вчера не стали детально обсуждать повестку дня и не определились 
с темой "часа вопросов к правительству", который проходит по пятницам. Переговоры лидеров 
фракций продолжатся во вторник утром. 

В конце заседания Владимир Рыбак обратился к представителям Партии регионов с 
просьбой предусмотреть в проекте госбюджета деньги на установление новой системы 
персонального голосования. По его словам, действующая система "Рада-3" "отработала свой 
срок и полностью амортизирована". "Национальная академия наук практически разработала 
новую систему голосования, которая соответствует регламенту. В 2014 году мы должны 
запустить эту систему в работу, деньги потребуются небольшие",— сообщил "Ъ" господин 
Рыбак, отказавшись назвать сумму, необходимую для внедрения системы. Действующая 
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система голосования "Рада" в последний раз была модернизирована в 2008 году по 
распоряжению тогдашнего спикера Арсения Яценюка. По словам господина Яценюка, 
оборудование рабочего места каждого из 450 народных депутатов обошлось в 1 тыс. грн. 
Впоследствии представители Партии регионов обвинили бывшего спикера в нецелевом 
использовании государственных средств. 

http://www.kommersant.ua/doc/2383268 

Что будет, если госбюджет-2014 не примут до февраля  

Елена Галаджий, "Комсомольская правда  в Украине" 

После новогодних праздников народные депутаты вернулись к работе без огонька в 
глазах. На согласительный совет парламентарии шли неуверенной походкой. Комментарии 
журналистам давали неохотно. Очевидно, знали, что дело не заладится.  

Посленовогодний шантаж 

Договориться о повестке дня на последнюю перед очередными каникулами пленарную 
неделю у нардепов не получилось. Вчерашний согласительный совет был сорван. Вместо 
диалога - разговор на языке ультиматумов.  

- На этой неделе должен быть принят госбюджет на 2014 год, так как страна не может 
жить без бюджета, - начал задавать законодательный курс спикер Владимир Рыбак. 

Оппозиция встала на дыбы. Бюджет подождет, сначала выполните наши требования. 

- Мы требуем немедленной отставки министра МВД Виталия Захарченко. Даже слушать 
его отчеты в парламенте не будем, нет смысла. "Беркут" - расформировать. Создать 
следственную комиссию, которая бы расследовала факты бесчинств на Майдане, - заявил лидер 
"УДАРа" Виталий Кличко. 

В унисон политику-боксеру вторили лидеры "Батькивщины" Арсений Яценюк и 
"Свободы" Олег Тягнибок. 

- Оппозиция не считает, что в условиях общеполитического кризиса Верховная Рада как 
высший законодательный орган должна работать в обычном режиме. Власть должна 
прислушаться к нашим требованиям и выполнить их, - добавил Тягнибок.  

Сегодня на заседание парламента оппозиционеры намерены явиться в полном составе. 
Мотивов - два. Если власть пойдет на уступки, чтобы хватило голосов для принятия кадровых 
решений, а если не пойдет - чтобы сформировать мощный отряд для блокирования трибуны. 

Голосование с выездом 

Партия регионов считает - госбюджет-2014 прежде всего.  

- Собаки воют, караван идет, - так прокомментировал ультиматум оппозиции замглавы 
фракции Партии регионов Михаил Чечетов. - Мы не намерены выполнять требования 
оппозиции. Дырочку от бублика они получат, а не отставку министра МВД Виталия 
Захарченко. Абсурден и ультиматум о расформировании "Беркута". Ребятам медали нужно 
выдавать за их работу, а не увольнять. Госбюджет мы примем и без оппозиции. 

В ПР намекают, что если возникнут сложности с принятием финансовой конституции в 
сессионном зале, то законопроект могут принять и в другом месте.  

- Мы найдем возможность, каким образом проголосовать за этот законопроект. Мы все 
это не раз демонстрировали. Думаю, и на этот раз найдем такую возможность, - высказался 
глава фракции регионалов Александр Ефремов.  

Подогрел ситуацию и оппозиционер Александр Бригинец. На своей личной страничке в 
Фейсбуке он поведал, что по его информации госбюджет-2014 будет приниматься в 
парламентских комитетах на Банковой. Якобы там представители Партии регионов намерены 
провести выездное заседание Верховной Рады.  

- Думаю, до выездного заседания дело не дойдет. Если регионалы оставят сессионный 
зал, то продемонстрируют свою слабость перед оппозицией. Хотя такую вынужденную 
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капитуляцию в обществе одобрили бы. Мол, депутаты готовы на все ради госбюджета, - 
рассуждает эксперт аналитического центра "Политика" Владимир Цибулько. 

Эксперт также не верит в длительность и эффективность блокирования оппозицией 
парламентской трибуны.  

- Поймите, в Раде 225 мажоритарщиков. И они, как никто другой, заинтересованы в 
принятии госбюджета. Им нужны деньги на округа. И если лидеры оппозиции будут настаивать 
на блокаде, то могут потерять часть мажоритарщиков, - акцентирует внимание Цибулько. 

В ближайшие дни народные депутаты хотят провести через парламент еще одно горячее 
решение - внести поправки в закон об амнистии участников Евромайдана. На сегодняшний 
день данный документ вызывает много вопросов, ответы на которые должны быть прописаны 
законодательно. На принятии "своих" законов настаивают и коммунисты. Они хотят дополнить 
Уголовный кодекс статьей об ответственности за снос памятников. Наказывать такие выходки 
предлагают строго - лишением свободы до пяти лет.  

А если госбюджет не примут? 

Предполагается, что госбюджет-2014 будет принят 16 января. На следующий день 
спикер закроет третью сессию нынешнего созыва народных депутатов. То есть до 4 февраля - 
дня, когда депутаты вернутся с каникул, - страна останется без госбюджета.  

- Если депутаты не смогут принять бюджет, то согласно действующему Бюджетному 
кодексу правительство будет финансировать выплату заработной платы бюджетников и пенсий 
по уровню 2013 года. Поднять их будет нельзя. То есть фактически отсутствие госбюджета 
будет означать удар не по олигархам, а по простым украинцам, которые из госбюджета 
получают заработную плату и пособия, -  описал последствие непринятия главной сметы 
страны президент Украинского аналитического центра Александр Охрименко. 

http://kp.ua/daily/140114/432875/ 

Протести: криза чи «нова хвиля»?  

Іван Капсамун, «День» 

Після останніх подій біля Святошинського райвідділку міліції та Народного віче на 
Майдані у Києві гостріше заговорили про кризу протестного руху. Але уточнимо. Криза 
стосується не мотивації людей виходити на протести чи їхнього незадоволення ситуацією в 
країні, а кризи лідерства, єдності дій, здатності організувати і реалізувати запит на зміни з боку 
політиків та громадськості. 

У Святошинському районі столиці після того, як зачитали вирок «васильківським 
терористам» (Володимира Шпару, Ігоря Мосійчука та Сергія Бевза визнали винними за намірі 
підірвати пам’ятник Леніну у Борисполі під час святкування Дня Незалежності в 2011 році і 
дали шість років), ми отримали традиційну картинку останніх місяців. Побиття людей 
«Беркутом», провокації з боку радикалів у масках, крики «Ганьба!», участь у бійках народних 
депутатів, кров... Остання була і на голові колишнього керівника МВС Юрія Луценка, якого 
міліція також побила. Ситуація, звичайно, неприпустима, але на відео, яке зняли журналісти 
«Дня», Луценко постає в недуже гарному світлі (нецензурною лексикою звертається до 
полковника міліції, веде себе агресивно). Всі ці події вносять більше хаосу в нинішню 
ситуацію. І винна тут не тільки влада. 

Чергове віче у Києві теж продемонструвало — масовість протестів падає. Самі 
опозиціонери нарахували в неділю біля 50 тис. людей (раніше приходили сотні тисяч). Але 
навіть ті, хто прийшли нічого нового не почули. Старі обіцянки, загальні гасла і чергові заяви 
про масовий страйк. Де обіцяна «єдина проукраїнська і проєвропейська команда» опозиції? 
Поки лише безкінечні розмови про можливого єдиного кандидата. Системні зміни, яких 
вимагають громадяни, поки замінюються тактичними речами, часто кулуарною боротьбою за 
право балотуватися в президенти. Сам Майдан здебільше тримається за рахунок самоорганізації 
«афганців», студентів, Автомайдану... Але і останні думають — як вийти з ситуації, що 
склалася, цілими? 
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Паралельно у Харкові в суботу та неділю проходив Всеукраїнський форум 
Євромайданів. По-перше, він зустрів великий супротив місцевої влади, яка під різними 
приводами не надавала приміщення для зібрання (зрештою Форум таки відбувся) по-друге, на 
зустрічі не було представників опозиції. Чому? Арсен Аваков з «Батьківщини» пише 
(blogs.pravda.com.ua): «У розпорядженні Штабу з’явилися «темники» і розробки Адміністрації 
Президента до впровадження в документи за підсумками Форуму Майданів у Харкові». Чому 
така нервова реакція? Нижче більш стримано пояснює ситуацію інший народний депутат від 
«Батьківщини» Сергій Соболєв. Які рішення все-таки були ухвалені на харківському Форумі? 
На це запитання також відповідають наші експерти та безпосередні учасники зібрання. 

Влада в цей час обрала цілком прийнятну для себе тактику ігнорування, не реагуючи на 
жодні вимоги Євромайдану, як і на тих, хто там стоїть. А якщо і реагує, то лише в тих випадках, 
коли цього уникнути просто неможливо. Не забуває вона і про застосування тиску і сили щодо 
активістів акцій протесту. Подібна поведінка поступово тушить енергію Майдану і посилює 
зневіру, особливо на тлі слабкості самої опозиції. Останні протестні події в Києві та Харкові 
лише оголили проблеми протесаного руху і опозиційної діяльності. З іншого боку, на фоні 
бурхливих подій відбуваються важливі процеси. Влада завдяки силовим і жорстоким методам, а 
опозиція — беззубості і цинізму, об’єктивно виховують в Україні довгоочікуване громадянське 
суспільство. 

Сергій Соболєв, народний депутат, заступник голови фракції «Батьківщина»: 

— Наші дії на засіданні у вівторок залежатимуть від того, як все-таки буде втілено 
пропозиції, озвучені вчора на погоджувальній раді. Якщо це буде сесія, на якій все-таки буде 
знайдено принаймні початок виходу із тієї страшної ситуації — політичної та економічної 
кризи, в якій країна опинилася, тоді це означатиме, що парламент буде тим єдиним органом, 
котрий зараз спроможний щось робити в країні. Якщо ж знову проштовхуватиметься варіант 
Януковича та Партії регіонів, де ключове питання — як далі грабувати країну, як прийняти 
бюджет по так званій прискореній процедурі? — гадаю, в таких умовах роботи не буде. 

Усі найвідоміші громадські організації, які брали участь фактично з перших днів акції 
протесту, входять у Громадську раду Майдану, і тому, на мою думку, взагалі немає ніякого 
питання щодо участі громадськості в активному житті Майдану. Більше того, зараз досить 
активними темпами створюється організація «Майдан», яка об’єднує, в основному, тих 
громадян, котрі раніше не входили ні в які партії чи навіть у громадські організації. Адже в нас, 
на жаль, охоплення громадян і громадськими організаціями, і партійними структурами не 
відповідає тим стандартам, які існують в інших вільних країнах світу. Тим більше я вважаю, що 
тут якраз питання в іншому — не в тому, який набір громадських організацій включити в ту чи 
іншу структуру. Ті мільйони громадян, що сьогодні прокинулися і ніколи раніше не ходили на 
жодні акції протесту, не виявляли своєї громадянської позиції, саме сьогодні заявили цю 
громадянську позицію, а отже, як дійти до кожного з цих громадян, щоб вони мали можливість 
відповідно себе виявити в цій ситуації. Для цього зараз і створюється організація «Майдан» та її 
структури по всій Україні, причому не лише на рівні обласних центрів, бо практично ми 
намагаємося дійти до кожного села. 

Якщо подивитися на прізвища присутніх на Майданах, які відбувалися по всій Україні 
(маю на увазі й Податковий майдан, і Мовний майдан, а потім і останні дні існування так 
званого громадського Майдану до його розгону), то окремі з них є дуже примітними. Звісно, я 
не можу звинувачувати цих людей в тому, що вони працюють на Клюєва, Януковича тощо. 
Чомусь саме ці люди світяться в усіх цих подіях, коли розганяли, наприклад, і той самий 
Податковий майдан, коли активісти продовжували свою боротьбу, а ці особи йшли на 
співпрацю з владою і підписували якісь угоди з Азаровим і Януковичем. Така сама ситуація 
була й у разі розгону студентів, яке сталося 30 листопада, коли чомусь раптом згорталося все 
обладнання і ці так звані громадські активісти рятували не людей, а те обладнання, яке вони 
надавали громадським організаціям. Тому зрозуміло, чому зараз з’являються заяви про 
«проекти Банкової». Так просто все не відбувається. Вважаю, у Форумі Євромайданів, який 
проводили в Харкові, брали участь різні люди. Були активісти різних Майданів, ті, хто виявив 
себе досить активно в громадському житті (той же Брюховецький та багато інших). Утім, там 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

12 

були й ті, хто вирішив використати цю подію для того, щоб показати чергову альтернативу, але 
цього не сталося, бо всі чудово розуміють, що є одне об’єднання — «Майдан», яке згуртовує 
мільйони громадян, котрі сьогодні протестують проти чинного режиму. 

Якщо говорити про незадоволеність громадян діями опозиції, то мушу сказати, що 
такими особами є, передусім, прихильники опозиції. Саме вони намагаються організувати так 
званий розбір барикад Майдану, на який одного разу може прийти одна людина, іншого — 
п’ятдесят осіб. А це все — свідчення того, яку «підтримку» має Янукович у суспільстві. Звісно, 
є багато незадоволених, які хочуть виступити з трибуни Майдану. У нас є, я так розумію, 
десятки вашингтонів, ненароджених геніїв, наполеонів, котрі хотіли б виступити і котрі 
вважають, що від їхнього виступу в країні все зміниться. Я, наприклад, жодного разу не 
виступав на Майдані, але ж це не означає, що хтось там не так себе веде чи комусь окремо не 
надають слова. Знаєте, гадаю, питання дуже просте — якщо ти хочеш виявити себе в 
сьогоднішніх умовах, то для цього в тебе є набагато більше можливостей, аніж виступити з 
трибуни Майдану, бо це найпростіше. 

Те, що відбувається фактично всі останні місяці (бо лік уже йде не на дні, а на тижні та 
місяці), свідчить про те, що владі поки що вдалася тільки одна провокація — біля Банкової в 
той страшний вечір 1 грудня. Вважаю, ця подія багато чого навчила всіх, і саме тому й безпека 
Майдану, і оборона, і заходи, які вживаються увесь цей час по охороні акцій, які проходять, 
свідчить про те, що можуть бути якісь дрібні інциденти, але в цілому ситуація є чітко 
контрольованою, і, на мою думку, питань щодо цього ніяких не існує. 

Володимир Фесенко, політолог: 

— Опозиція зараз шукає нові форми та методи дій, і я думаю, там будуть діяти методом 
проб і помилок. Але Майдан можуть утримати і як плацдарм на майбутнє. Чи вдасться 
утримати? Питання відкрите. Але те, що наразі криза жанру існує, відчувається навіть 
усередині Майдану. 

Думаю, що опозиція все ж контролює ситуацію, адже найбільші мітинги щонедільні віче 
— збирає саме вона. Опозиція також є найбільш організованою силою. Безумовно, вона не 
контролює весь Майдан. Це очевидно. Є певні протиріччя між частиною громадського сектору 
Майдану та партійною частиною Майдану. Деякі громадські активісти висловлюють недовіру, 
критику щодо партійних структур опозиції. Але все ж таки, повторюся, опозиція залишається 
нині найбільш організованою силою на Майдані. 

Знаєте, це як Висоцький писав: «Нет, ребята, все не так». Критикувати дуже легко, але 
опозиція сама опинилася в ситуації, де вона не очікувала нинішнього стану. Опозиціонери 
навіть іноді про це несвідомо кажуть, як-от Тягнибок на останньому віче. Мовляв, я вже не 
знаю, що й говорити, бо влада ніяк не реагує. Для опозиції не реагування влади і нині тактика 
влади стали певною несподіванкою, і вони зараз також шукають якогось тактичного оновлення, 
але легко сказати — треба ще й робити. Готових рецептів немає, їх у природі не існує, їх треба 
шукати. 

Варіанти розвитку ситуації можуть бути різні: як конфліктні ситуації, які ми бачили в 
Святошинському районі, так і повторення або спалах нових. За певний час можливі і певні 
спроби м’якого розблокування. Хоча б частково. Таке теж можливо. Опозиція буде шукати нові 
методи й форми протистояння з владою. Можливо, матиме місце спроба проголосувати за 
відставку уряду в лютому. Той же Автомайдан може дати про себе знати. Утім, наголошую, в 
опозиційних сил немає готової стратегії, тому саме її пошуком вони зараз і будуть зайняті. 
Проте тиск на владу — різної форми та інтенсивності — буде продовжуватися й надалі. Тобто 
ситуація такої собі уповільненої кризи та збереження політичної напруги й надалі 
продовжуватиметься. 

Насправді влада очікувала швидкого результату. Начебто в період свят їй і вдасться 
подолати Майдан. Однак повністю подолати так нічого і не вдалося. Звісно, достатньо високий 
ефект від цієї тактики є. 

Як наслідок, громадська частина Майдану намагається самоорганізуватися. Це 
нормально, і я думаю, що це буде продовжуватися. Крім того, є багато амбіційних людей у 
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середовищі громадських активістів, які хочуть стати новими лідерами. Думаю, що більшість з 
них не реалізує своїх амбіцій, але такі спроби є. Така природна ситуація є, як на мене, 
закономірною. І це зовсім не означає, що є якісь глибокі протиріччя, це є проявом 
різноманітності Майдану. 

Можливо, хтось із громадських активістів і працює на Банкову, але я вважаю, що ті 
закиди і критика з боку опозиції і деяких опозиціонерів про те, що створення громадських 
організацій у середовищі Майдану — «проект Банкової» — це несерйозно й очевидно, що 
опозиції не личить робити таких заяви. Це прояв неповаги до громадської частини Майдану. 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/protesti-kriza-chi-nova-hvilya 

Інтернет-ЗМІ 

Арсений Яценюк призвал Гриценко сложить депутатский мандат  
Сегодня.ua 

Лидер "Батькивщины" считает, что "ослепленные собственными амбициями мешают 
командной работе" 

Председатель фракции "Всеукраинское объединение "Батьківщина" в Верховной Раде 
Арсений Яценюк приветствует заявление депутата Верховной Рады от Батьківщины" Анатолия 
Гриценко о выходе из фракции. 

Об этом Яценюк заявил в Верховной Раде. 

"Фракция благодарна Гриценко за его решение. Ослепленные собственными амбициями 
очень мешают командной работе. Следующим шагом должен быть сложенный мандат", - сказал 
Яценюк. 

Напомним, оппозиционеры вчера выгнали Анатолия Гриценко с заседания фракции 
"Батькивщина". Такое решение нардепы приняли в связи с высказыванием Гриценко о 
необходимости частичного сворачивания Евромайдана и озвученными нардепом сомнениями в 
способности лидера фракции Арсения Яценюка выполнить обещания. После этого Гриценко 
написал заявление о выходе из фракции. 

http://www.segodnya.ua/politics/pnews/yacenyuk-prizval-gricenko-slozhit-deputatskiy-
mandat-488332.html 

Більшість готова виконати одну з вимог опозиції  
Українська правда 

Парламентська більшість готова до створення тимчасової слідчої комісії щодо 
протиправних дій силовиків під час масових акцій протесту. 

Про це розповів у вівторок голова регламентного комітету Ради Володимир Макеєнко. 

За його словами, таким чином Партія регіонів готова виконати принаймні одну вимогу 
опозиції. 

"Я можу говорити про питання, за яке відповідає комітет, який я очолюю. Питання ТСК 
внесено до порядку денного, і я навіть зранку підготував виступ з цього приводу. Однак 
засідання чомусь знову не розпочинається", - розповів Макеєнко. 

На запитання, чи готова ПР голосувати за створення ТСК Макеєнко відповів, "те, що це 
питання внесено до порядку денного означає, що ПР готова за нього голосувати". 

Як відомо, у понеділок опозиція на погоджувальній раді оголосила свої вимоги до влади. 

Серед них відставка уряду, глави МВС Віталя Захарченка, розпуск "Беркуту", звіт 
Генпрокурора Віктора Пшонки та створення ТСК щодо дій силовиків під час масових акцій 
протесту. 
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У вівторок опозиціонери заблокували трибуну і президію Ради, тому спікер Рибак 
відкрив засідання на хвилину і оголосив перерву для консультацій. 

http://www.pravda.com.ua/news/2014/01/14/7009498/ 

Самый полезный депутат Партии Регионов  

Новости Украины-From-UA 

Узнать, что сейчас происходит в жизни Таисии Повалий, можно по новостям в светской 
хронике. В начале декабря она выпустила клип на песню «Календарь любви» и дала интервью 
журналу Viva, в котором рассказала о том, как сохранить чувства между супругами после 
долгих лет брака. В этом же месяце певица отпраздновала свое 49-летие и 20 лет совместной 
жизни с Игорем Лихутой. В честь этого возлюбленный решил отвезти Таю в Италию и устроить 
ей шопинг. 

За всей этой мишурой новостей о жизни народной артистки можно и не вспомнить, что 
Повалий уже год как депутат Верховной Рады. Но кажется, ничего в жизни певицы не 
изменилось – те же концерты, те же клипы и песни. 

Однако должность парламентария все-таки не хобби, а работа.Так что за этот год 
сделала Таисия Николаевна в качестве делегата интересов народа? 

Следует, наверное, начать с того, что второй номер в списке Партии регионов стала в 
парламенте главой подкомитета по вопросам творческой деятельности, искусства, культурно-
просветительской деятельности и благотворительности Комитета Верховной Рады Украины по 
вопросам культуры и духовности. 

Но, по всей видимости, культурно-просветительской деятельностью Повалий больше 
занимается на выезде - то есть поет и снимается в телепередачах. 

Ведь с начала осенней сессии Верховной Рады певица, согласно письменной 
регистрации, была в парламенте 22 раза, 15 раз отсутствовала по неизвестным причинам и 8 – 
была в отпуске. 

Еще в октябре этого года Повалий признавалась, что «прогуливала» по причине 
занятости на съемках новогодних программ и кулинарных шоу. 

Согласно подсчетам письменной регистрации за весь год, в Верховной Раде Повалий 
была 58 раз, а 39 отсутствовала. 

Электронная регистрация говорит нам другое –72 раза присутствовала, а 23 – нет. 

Возможно, количество пропущенных рабочих дней на должности народного депутата не 
влияют на качество службы Таисии Николаевны? 

Как оказалось, за год певица стала соинициатором четырех законопроектов. 

Первый из них был зарегистрирован в марте 2013 года. Согласно законопроекту № 2559 
о внесении изменений в Налоговый кодекс, Повалий предлагала снизить налог с 
благотворительной помощи, оказываемой музыкальным коллективам. 

В пояснительной записке регионалка отметила, что участие певца или коллектива в 
музыкальном конкурсе требует много денег и чаще всего конкурсантам помогают 
благотворители. Условия налогообложения такой помощи «неблагоприятные». Ведь 
«гуманитарка» в итоге включается в налогооблагаемый доход артистов. 

Таким образом, по мнению Таисии Николаевны, следует ввести льготы на налоги для 
благотворительной помощи группам, певцам и танцевальным коллективам. О том, что из-за 
этого уменьшится часть доходов бюджета страны, Повалий не упоминает. 

Как не упоминает и то, что под видом такого благотворительного спонсирования певцов 
и музыкантов чрезвычайно повышается риск элементарного отмыва денег и уклона от уплаты 
налогов. 
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Спустя несколько месяцев, в мае 2013 года, Повалий зарегистрировала новый 
законопроект, которым предложила отменить НДС на поставки украинских музыкальных 
инструментов. 

В пояснительной записке Повалий отметила, что на нашем рынке присутствуют только 
иностранные музыкальные марки, а в стране работает лишь одна фабрика, которая 
специализируется на изготовлении музыкальных инструментов – это «Трембита» во Львове. 

«С каждым днем существует все большая угроза полного уничтожения в Украине 
музыкальной отрасли производства», - пишет Повалий. 

Но, как оказалось, автор этого законопроекта не Повалий. Разработал постановление о 
снятии 20% НДС с продажи музыкальных инструментов для отечественного производителя 
Денис Нечепорук - основатель благотворительного фонда «Музична Україна». 

Об этом он сам признавался в одном из своих интервью: 

«Мы отправили его на согласование Таисии Повалий, депутату от ПР — авторитету в 
музыкальной сфере». Денис, к слову, не просто глава благотворительного фонда. Он еще и 
бывший кандидат в депутаты. Баллотировался парень в Раду в 2012 году по скандальному 
округу 223, но потерпел неудачу. На выборах в декабре этого года Денис снова попытался 
попасть в парламент. Проголосовали за него всего 62 киевлянина. Возможно, не всех привлекла 
его предвыборная программа. 

В ней он предлагал: 

- отправить украинских космонавтов на Луну; 

- выступал за здоровый образ жизни; 

- выступал против аптек и таблеток. 

Денис обещал всех бомжей свезти на одну территорию, предлагал заняться 
акупунктурой и просто… призывал быть оптимистами. 

Но Нечепорук не единственный, кто помогал Таисии Николаевне создавать 
законопроекты. 

Зарегистрированный в сентябре этого года закон «О цирке», Повалий создала вместе с 
Министерством культуры и Государственной цирковой компанией. 

То, что соавтором этого постановления является ГосЦирковая компания, видно 
невооруженным взглядом. Ведь основным постулатом в законопроекте является помощь 
госциркам и фактический запрет цирков шапито. 

Почему запрет? 

Неприбыльность цирков, по мнению авторов этого документа, вызвана тем, что цирки-
шапито платят меньше налогов, но берут за билеты больше, чем государственное учреждение. 
Соответственно, чтобы уберечь госцирки… нужно запретить шапито располагаться в радиусе 
50 км (!) от цирка стационарного. 

То есть, если на проспекте Победы располагается цирк, то в Киеве вы уже точно не 
встретите цирк передвижной. Да что там в Киеве. За пределами города, еще километров 30, 
шапито располагаться будет нельзя. 

Можете представить ситуацию, когда депутат регистрирует законопроект «О 
кинотеатрах» и предлагает запретить в радиусе 50 км от госкинотеатра строить другие центры 
показа фильмов. Тогда всем жителям Киева придется ходить в «Салют» в Голосеевском районе. 
Кстати, а соавтором этого законопроекта выступит руководство кинотеатра «Салют». 

Получается, Таисия Николаевна «проталкивает» в Раде откровенно лоббистский 
законопроект. 

Свое недовольство, кстати, выражал президент Всеукраинской общественной 
организации «Цирковой союз Кобзова» Николай Кобзов. По его словам, представителей их 
организации не пригласили к разработке данного законопроекта. 

«От запрета циркам-шапито приближаться к стационарному цирку ближе, чем на 50 км, 
пострадают только зрители. Людям все равно, какая у цирка форма собственности, они хотят 
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смотреть качественное шоу, которое не всегда бывает в государственных цирках. Надо думать 
не о том, как убрать цирки-шапито, а о том, как повысить уровень своего циркового 
мастерства», - заявил Кобзов. 

Единственный законопроект, разработанный Повалий в соавторстве и подписанный 
спикером, – о проведении парламентских слушаний на тему: «Тарас Шевченко как личность 
мирового значения». 

Все остальные так и зависли на процессе ознакомления. 

Однако Повалий не расстраивается. Помимо депутатской деятельности ее всегда ждет 
сцена и съемки телепередач. А еще - должность депутата значительно способствует 
повышению комфортности собственной жизни. 

За год своей работы Таисия Николаевна подала два запроса местным органам 
самоуправления. А именно - Киевской областной государственной администрации на имя 
Присяжнюка Анатолия. 

26 июня 2013 года народная артистка делала депутатский запрос касательно ремонта 
асфальтового покрытия улицы Пушкина и улицы Петропавловская в селе Петропавловская 
Борщаговка Киево-Святошинского района Киевской области. 

Второй запрос Таисия Николаевна делала 25 октября. И снова в КОГА на имя 
Присяжнюка. На этот раз касательно ремонта асфальтового покрытия по улице Ленина и 
Авиаторов в селе Петропавловская Борщаговка Киево-Святошинского района Киевской 
области. 

Вы ведь уже догадались, почему Повалий так беспокоится о состоянии дорог в селе 
Петропавловская Борщаговка? 

Да, все верно. Именно там народный депутат проживает. Эта информация находится в 
открытом доступе на сайте Верховной Рады Украины. 

Воспользоваться должностью депутата и отправлять депутатские запросы Повалий 
решила лишь для того, чтобы отремонтировать дорогу по пути к себе домой. 

Когда Таисия Николаевна прогуливала, то заявляла СМИ, что никто – ни коллеги, ни 
народ – не будут на нее в обиде. Ведь даже когда ее нет в зале парламента, она продолжает 
трудиться для народа. 

«Я думаю, что мои коллеги по фракции поймут мое желание петь для людей и 
появляться в новогодних программах. Поэтому я думаю, что меня с радостью отпустят», - 
говорит депутат. 

Так, может, коэффициент полезного действия артистки Повалий выше, нежели Повалий-
депутата? 

http://www.from-ua.com/politics/0e9e95980990c.html 

Блоги 

Володимир Литвин: «Останні події підтверджують очевидне: активно 

продукуються і просуваються конфліктні сценарії політичного процесу в Україні»  

facebook 

По-перше, це є звичним для політиків і активістів, які консолідуються і активізуються 
виключно на протистоянні. За великим рахунком, для нас це буденне середовище, адже 
класовий принцип «хто не з нами, той проти нас» та відповідно непримиренність домінували в 
країні з моменту жовтневого перевороту (який через п’ять років назвали революцією). 

По-друге, робиться все для того, щоб не допустити, зірвати будь-які спроби налагодити 
діалог. З кожним днем поле можливостей для цього звужується. Ще трохи і підійдемо до 
моменту, коли ззовні нас почнуть реально примушувати до діалогу, круглого столу і т.п. 
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Те, що сьогодні коїться, включаючи різного роду походи й пробіги та відсутність реакції 
на них, небажання рахуватися з причинами невдоволення людей – не що інше, як заохочування 
на поглиблення антагонізму. 

Пройдіться Хрещатиком, урядовими кварталами і для вас все стане зрозумілим. Сірість і 
агресія, пересування якихось зграй молодиків, чергові спроби реанімації маніфестацій – сумні 
київські реалії, які накривають країну, опускають над нею завісу пітьми. Немає чого 
героїзувати, а варто хоча б перечитати «Белую гвардию» Булгакова, щоб зрозуміти необхідність 
утриматися над прірвою. 

Покладаються на час: одним - вірити, що ситуація зійде нанівець і все розсмокчеться 
само по собі, іншим – розраховувати на довготривалість акцій – невірні і згубні дії. Схоже, ми 
так і не засвоїли уроки української історії. А їх варто було б згадати бодай з нагоди річниці Дня 
Соборності. 

https://www.facebook.com/login.php?login_attempt=1 

Анатолій Гриценко: «Рішення про вихід із фракції не було простим»  

glavkom 

Заява про вихід із фракції 

«У зв'язку з неможливістю впливати на рішення, що приймаються фракцією ВО 
«Батьківщина», заявляю про вихід із фракції ВО «Батьківщина». 

Заяву такого змісту зареєстрував сьогодні зранку після вчорашнього рішення фракції, 
яким мене позбавили права участі в її засіданнях. 

Після виходу з фракції у статусі позафракційного депутата: 

1) залишаюся в опозиції до Президента Януковича і його політики; 

2) виконуватиму виборчу програму ВО «Батьківщина», з якою ми разом ішли на вибори 
і до розробки якої доклав власних зусиль; 

3) координуватиму свої дії з опозиційними депутатами, для яких принципи і цінності - 
не пусті слова. 

Рішення про вихід із фракції не було простим. Протягом року в рамках фракції я твердо 
й послідовно відстоював ті принципи і цінності (оголошені публічно і скріплені підписами 
Гриценка, Турчинова, Яценюка), на яких наша партія «Громадянська позиція» увійшла до 
складу Об'єднаної опозиції «Батьківщина». Ви все це бачили. Так само бачите, чим воно 
завершилося. За цих умов, рішення про вихід із фракції вважаю логічним, відповідальним і 
чесним. 

Дякую Вам за розуміння. 

http://glavcom.ua/articles/16748.html 

Олександр Бригинець: «Подано позов до суду на руйнівників пам’ятки Львова – 

Народної лічниці»  

liga.net 

Моєю командою було підготовлено позов до Галицького районного суду м. Львова на 
забудовників, які зруйнували у Львові пам’ятку XVIII на вул. Озеркевича, 4 – Український 
шпиталь «Народна лічниця» імені Митрополита А. Шептицького та ще кілька об’єктів.  

Зараз руйнація призупинена, але головна вимога, яка є в позові - це відновлення 
відповідачами споруд до стану, в якому вона перебувала до руйнування (до 10 січня 2014 року). 
Я сподіваюся завдяки активності громади, суд винесе рішення про їх поновлення. 

Вказана земельна ділянка і комплекс споруд ще у 1903 році були подаровані 
Митрополитом Андрієм Шептицьким громаді міста Львова, а нині перебувають на балансі 
Курії Львівської Архиєпархії Української Греко-Католицької церкви (відповідач-1). Орендарем  
комплексу споруд є ТзОВ «Розвиток нерухомості» (Відповідач-2). 
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Внаслідок початку будівельних робіт забудовниками була зруйнована частина будівлі, 
яка позначена у Паспорті пам’ятки за адресою вул. Озеркевича, 4а та пам’ятки історії, 
архітектури та містобудування XVIII ст. на вул. Озеркевича, 4-4а у м. Львові – Народна 
лічниця. А також пошкоджена прилегла до зазначеного комплексу споруд земельна ділянка 
площею 0,45 га, на якій розташовані історичні захоронення жертв Другої світової війни, якими 
опікується Львівська обласна історико-просвітницька правозахисна організація «Меморіал» 
(один з позивачів). 

За словами голови Львівського облуправління охорони пам’яток Андрія Салюка, 
пам’ятка внесена до Реєстру пам’яток у 1986 році серед комплексу споруд, а не як окремий 
об’єкт. Тому пам’яткоохоронці підготували новий паспорт для пам’ятки, яка наразі рахується 
нововиявленою пам’яткою місцевого значення, і передали його на затвердження. Але паспорт 
досі не затвердили. 

Також велику роль в даному випадку зіграє Міністерство культури, адже саме воно 
повинно надати постійний пам’яткоохороний статус цій споруді. Тому я звернувся до Міністра 
культури з проханням взяти під особистий контроль це питання, адже я знаю, що його 
розглядатимуть у Міністерстві на цьому тижні. 

http://blog.liga.net/user/obryginets/article/13241.aspx 

Телебачення і радіомовлення 

Депутаты постараются принять на этой неделе Бюджет-2014  

Интер, Подробности 

У народных депутатов программа-минимум на эту неделю - принять госбюджет-2014. 
Рассмотрение главной сметы наметили на четверг, об этом нардепы договорились на 
согласительном совете. Оппозиция появилась на заседании лишь на несколько минут. Анна 
Панова - с подробностями. 

Анна ПАНОВА, кореспондент: Они заходят, но даже не присаживаются. Лидеры 
оппозиции пришли заявить о своих требованиях. Отправить Кабмин в отставку, вызвать в 
парламент Генпрокурора, чтобы тот объяснил, почему не применяется закон об амнистии 
участников общественных акций и разогнать "Беркут". 

Олег ТЯГНИБОК, народный депутат Украины, лидер фракции "Свобода":  Сподіваємося 
на миттєве реагування і розуміння, інакше ситуація буде загострюватися і завершиться 
катастрофою. 

Анна ПАНОВА, кореспондент: Если их требования не выполнят - парламент работать не 
будет, заявили оппозиционеры и покинули заседание. Представители большинства остались 
работать. Идею распустить спецподразделение "Беркут" регионалы считают преступной. 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: 
Когда происходит незаконный захват зданий, когда происходит анархия на улицах Киева, вы 
поедьте в центр Киева и по ночам и посмотрите, что делается. 

Анна ПАНОВА, кореспондент: О том, что закон об амнистии для активистов Майдана 
работать не будет, регионалы оппозицию предупреждали. В нем - ни слова юридической 
конкретики, говорит лидер бело-синих. 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: 
Этот документ - это просто бумажка, формальные лозунги, которые, к сожалению, из слов, 
которые ведет оппозиция - были перенесены на бумагу. 

Петр СИМОНЕНКО, народный депутат Украины, лидер фракции КПУ: Хай вони самі і 
готують зміни. Якщо вони обдурили людей, який вони вивели на майдан і кидали на незаконні 
акції - то нехай вони самі і відповідають за те що вони роблять. 

Анна ПАНОВА, кореспондент: Спикер предлагает и большинству, и оппозиции - закон 
об амнистии переписать сообща. 
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Владимир РЫБАК, Председатель Верховной Рады Украины: Подивилися, по яким 
статтям люди сидять - то для суддів треба дать конкретний закон. Треба конкретизувати і дать 
можливість судам прийняти це рішення і випустити людей. 

Анна ПАНОВА, кореспондент: Как на это предложение отреагирует оппозиция - пока не 
ясно. Но главная задача недели для большинства неизменна - в четверг - принять госбюджет-
2014. Даже если трибуна будет в осаде. 

В пятницу по плану закрытие сессии и перерыв. Если бюджет не будет принят, страна, 
по крайней мере, еще две недели будет без главного финансового документа. 

Минюст открыл доступ к реестру коррупционеров Украины 

Доступ к реестру коррупционеров теперь есть у каждого. С начала этого года 
Министерство юстиции сделало его открытым. Украинцы смогут ввести в базу данных любую 
фамилию и увидеть осужден ли человек за получение взятки. Какая еще информация теперь в 
открытом доступе и сколько в реестре человек - расскажет Максим Урлапов. 

Попался на взятке в шесть тысяч гривен. Сельский голова из Харьковской области 
требовал деньги у одного из местных жителей. Обещал взамен помочь с оформлением аренды 
на земельный участок. Если суд докажет его вину, имя этого человека, пополнит реестр 
коррупционеров. И информация об этом будет доступна каждому. 

Максим УРЛАПОВ, корреспондент: То есть, кто угодно сможет ввести в строку поиска 
любое имя - будь то коллеги, шефа, или просто знакомого - и посмотреть, есть ли он в реестре 
коррупционеров. А руководители частных фирм смогут так проверять людей при приеме на 
работу. 

Реестр работает уже два года. Но только раньше информацию оттуда могли получить 
лишь правоохранители и госорганы. Теперь же Минюст сделал к нему открытый доступ на 
своем сайте. 

Представитель общественной организации для проверки вводит имя скандального судьи 
Игоря Зварыча. 

Не может найти и фигурантов других коррупционных дел, по которым уже вступили в 
силу решения суда. Но ответ все тот же. В Минюсте объясняют - информация будет открыта 
лишь о тех коррупционерах, окончательные решение по которым суд вынес с начала этого года. 

Юрий ИВАЩЕНКО, заместитель министра юстиции: Мы обязаны это сделать по 
состоянию на 1 января 2014 года. Требование закона - он вступил в силу с этого момента - 
поэтому мы и выполняем все, что происходило с даты вступления в силу и на будущее. 

Максим УРЛАПОВ, корреспондент: В реестре уже семь тысяч фамилий. Но информация 
по этим людям так и останется недоступной для обычных украинцев. Юристы говорят - это 
несправедливо. 

Инна РУДНИК, юрист: Они представляют нас - за наши средства - потому что мы их 
спонсируем, оплачивая налоги и сборы,  и мы имеем право знать такую информацию. 

Максим УРЛАПОВ, корреспондент: Пока что же - в реестре доступны фамилии лишь 
трех десятков коррупционеров. Суды вынесли относительно них окончательные решения уже в 
этом году. Почему так мало - чиновники это объясняют выходными. Суды работали лишь 
несколько дней. Да и делать из реестра - столб позора - в Украине не будут. Полностью списки 
коррупционеров публиковаться не станут. Так и будет доступна лишь вот эта строка - куда 
нужно вносить конкретное имя. 

Леонид БОГДАНОВ, гендиректор госпредприятия "Информационный центр": С точки 
зрения исправления нарушителя - это не правильно. Человек имеет право на ошибку, 
исправляются и убийцы, исправляются и грабители и хулиганы. Публикация каких-то списков - 
она часто по моему видит только к психологическому давлению и отчуждению этого человека 
от общества. 

Максим УРЛАПОВ, корреспондент: А вот в общественных организациях говорят - 
угроза попасть в публичный черный список - хороший стимул не брать взятки. 
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У четвер парламент налаштований ухвалити головний кошторис цього року  
УТ-1, Підсумки дня 

16-го січня - бюджетний день. У четвер парламент налаштований ухвалити головний 
кошторис цього року. Нині триває робота над остаточним варіантом документа. Депутати вже 
внесли близько трьох тисяч пропозицій - повідомив на Погоджувальній раді спікер Володимир 
Рибак. Валерія Богренцова з подробицями. 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Роботу Верховної Ради на поточний тиждень 
планували без опозиціонерів. Лідери парламентської меншості на Погоджувальну Раду 
прийшли лише для того, щоб висунути свої вимоги. Серед них й нові - розформування 
"Беркута" та створення тимчасової слідчої комісії щодо подій минулого місяця на Євромайдані. 
Кажуть, тільки після цього повернуться до парламентської роботи.  

Олег ТЯГНИБОК, лідер фракції ВО "Свобода": Ми не вважаємо за доцільне відповідно, 
щоб ВР як найвищий законодавчий орган ефективно працювала, враховуючи те, що криза 
сьогодні в державі є не парламентська, криза є політична. Зараз крок є за вами. Влада повинна 
відповідним чином відреагувати на ті вимоги, які ми на сьогоднішній день виставляємо.   

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Ще одна вимога опозиційних депутатів - 
заслухати звіт генпрокурора, як виконується Закон про амністію євормайданівців. Нарікають, 
він не діє на практиці. У парламентській більшості кажуть: який документ пропонувала 
опозиція, за такий і голосували, хоча він від самого початку був швидше декларативним. 
Щоправда, після його ухвалення, частину учасників акцій протесту звільнили з-під варти та 
закрили кримінальні справи. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: Я получил в течении короткого 
времени заключение нашего юриста и ознакомил с этим заключением лидеров оппозиции. К 
сожалению, их мнение было такое, что это действительно больше политический документ. 
Давайте мы примем этот документ. И я вынужден был с этим согласиться. Хотя еще лишний 
раз им сказал, что мы должны понимать, что этот документ работать не будет, и вы темсамым 
будете просто обманывать людей. 

Валерія БОГРЕНЦОВА, кореспондент: Спікер Володимир Рибак закликає депутатів за 
політикою не забувати, що в державі досі немає бюджету. Його якраз планують ухвалити цього 
тижня - у четвер. Останніми днями в документ внесли низку поправок. Лише народні обранці - 
подали близько трьох тисяч пропозицій.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: Бюджет 2014-го - він збільшен. Він 
не так багато збільшен, але десь до 10% і заробітна плата, і пенсії. Держава не може стояти на 
місці, і бюджет нам треба. І бюджет, я думаю, що він на цій неділі у ВР буде прийнятий. 

Остаточний варіант законопроекту про держбюджет подадуть у четвер. Голосувати, 
каже Володимир Рибак, будуть у цілому. Якщо опозиція блокуватиме роботу, кошторис 
ухвалять за спрощеною процедурою без обговорень. 

У Маріїнському парку біля Верховної Ради відновили мітинг прихильники влади  

УТ-1, Новини 

"За бюджет" - у Маріїнському парку біля Верховної Ради відновили мітинг прихильники 
влади. Активісти закликають народних депутатів проголосувати за документ цього тижня. 
Найбільше мітингарів хвилює вчасне нарахування соцвиплат, підвищення зарплат і пенсій та 
економічна стабільність в країні. Участь в акції беруть люди з різних міст, вони встановили 
намети та польові кухні. 

Сергій ЗАТЕНКО, учасник акції:  Це основний документ країни. І тому що, якщо у нас 
він не буде прийнятий, у нас держслужбовці не отримають зарплату, не буде виплачуватися 
пенсії, не будуть студенти отримувати свою стипендію. І взагалі, так країна не може жити. 
Тому наша вимога - це прийняття бюджету. 
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Геннадій Москаль: «У влади немає інших аргументів для розмови, крім 

ультиматуму зброї»  

Радіо Свобода, Свобода сьогодні 

Міліція залякує громадян, оскільки влада вже не має інших аргументів. Так в опозиції 
реагують на заяву очільника столичної міліції про те, що працівники міліції могли 
застосовувати зброю проти учасників мітингу під Києво-Святошинським судом та 
Святошинським райвідділком міліції в ніч на 11 січня цього року. Експерти зауважують, що 
така заява може бути спробою виправдати застосування зброї у майбутньому. 

Працівники міліції, які охороняли засуджених, мали законні підстави для застосування 
зброї, коли мітингувальники намагалися зупинити автомобіль конвою. Про це, коментуючи 
події в ніч на 11 січня під Києво-Святошинським судом та Святошинським райвідділком 
міліції, заявив тимчасовий виконувач обов’язків начальника управління МВС у Києві Валерій 
Мазан. 

 «Коли співробітники конвойної служби намагалися спецавтомобілем вивезти з двору 
суду трьох засуджених, учасники акції хотіли заблокувати виїзд, а також намагалися захопити 
спецавтомобіль, у якому були засуджені. Співробітники конвойної служби були озброєні, мали 
повне право застосовувати вогнепальну табельну зброю, оскільки була спроба захоплення 
автомобіля. При цьому співробітники «Беркута» створили живий коридор, щоб був здійснений 
безперешкодний проїзд автомобіля, в якому перебували засуджені вже громадяни», – зауважив 
Мазан. 

Така заява є свідченням непрофесійності й безвідповідальності міліцейського 
генералітету, відзначає у коментарі Радіо Свобода депутат від «Батьківщини» Геннадій 
Москаль. Замість того, щоб погрожувати мирним громадянам наступного дня після сутички, 
Валерій Мазан, як керівник столичної міліції, а також представники вищого керівництва 
міністерства внутрішніх справ мали б бути на місці подій, коли вони відбувалися, і уладнати 
конфлікт, вважає Москаль. 

«Сісти, поговорити і мирно розійтися, а не робити заяви! Взяти побити попереднього 
міністра внутрішніх справ! Ще каже пан Мазан, що треба було його ще й застрелити? Я так 
зрозумів. Основна задача міліції – попередження, а не стріляти у повітря по горобцях. 
Залякування відбувається! Ну, стріляйте, будемо чекати, якщо вже немає інших аргументів для 
розмови з людьми, крім ультиматуму зброї. До розстрілу готові!» – обурюється Москаль. 

Вимахування зброєю піднімає бойовий дух міліцейських генералів, але не знімає 
напруження, зауважує у розмові з Радіо Свобода політолог Олександр Палій. За його словами, 
розпочати діалог з активістами акцій протесту – це єдина реакція влади на ситуацію в країні, 
яку можна було б вважати адекватною. 

«Влада відчуває, що вона у цих ситуаціях програє. Є роздратування велике у силових 
структурах тим, що вони пішли, як їм здається, на приниження – показали свої обличчя 
суспільству. Тому їм потрібні якісь войовничі заяви. Можливо, з прицілом на майбутнє. Щоб, 
так би мовити, легітимізувати застосування сили. Уже влада бачить, що впоратися кийками 
дедалі важче буде», – зазначає Палій. 

10 січня Києво-Святошинський суд засудив так званих «васильківських терористів» 
Володимира Шпару, Ігоря Мосійчука та Сергія Бевза до 6 років ув’язнення. Їх визнано винними 
у намірі підірвати пам'ятник Володимиру Леніну у Борисполі під час святкування Дня 
Незалежності в 2011 році, підготовці теракту та незаконному поводженні зі зброєю й 
вибуховими речовинами, а також у закликах до повалення конституційного ладу. 

Мітингувальники заблокували будівлю суду. Після цього сталася сутичка з «Беркутом» 
внаслідок якої було госпіталізовано 5 активістів. Зокрема, травм зазнав екс-міністр внутрішніх 
справ Юрій Луценко. 


